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Protokół Nr XIV/20 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 29 grudnia 2020 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15 radnych, co według Przewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ponadto w posiedzeniu online udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Mirosława Fleszar – Skarbnik Gminy 

4. Izabela Kosińska – Radca Prawny Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2021 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Skarg, wniosków i petycji na 2021 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Budżetu i gospodarki komunalnej na 2021 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Oświaty i spraw społecznych na 2021 rok. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Turystyki, kultury i ochrony środowiska na 2021 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Strategii Rozwoju Gminy 

Bobrowice z horyzontem czasowym do 2025 roku. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa 

Krzystkowice o uznanie lasów za ochronne położonych na terenie gminy Bobrowice  

i będących w zarządzie Nadleśnictwa Krzystkowice. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobrowice  

w 2021 roku. 

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/891/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Budzetu_i_gospodarki_komunalnej_na_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/891/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Budzetu_i_gospodarki_komunalnej_na_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/892/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Oswiaty_i_spraw_spolecznych_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/892/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Oswiaty_i_spraw_spolecznych_0D_0Ana_2018_rok/
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Gminy Bobrowice na lata 2020-2023. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany programu współpracy Gminy 

Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2021 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Gminnego Ośrodka Kultury  

i Sportu. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyłączenie z trybu 

przetargowego budynku nr 23 w Bobrowicach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Strużce. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania 

nauczycieli w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobrowice. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających  

z upływem roku budżetowego 2020. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2020. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

23. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

24. Przedstawienie opinii komisji stałych Rady Gminy  o projekcie uchwały budżetowej. 

25. Odczytanie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu uchwały 

budżetowej. 

26. Przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie wniosków zawartych w opiniach komisji 

dotyczących projektu uchwały budżetowej. 

27. Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

28. Głosowanie uchwały budżetowej. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Bobrowice. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Bobrowice. 

31. Interpelacje i zapytania radnych. 

32. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

33. Wolne wnioski i informacje. 

34. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Gminy.  

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XIV sesji online o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, 

witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego Sekretarz zaproponowała 

następujące zmiany: 

 wycofanie z porządku obrad pkt 16 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

utworzenia Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowane zmiany porządku: 

 głosowanie w sprawie wycofania z porządku pkt 16 – Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie w sprawie utworzenia Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 

Wyniki głosowania: 11głosów „za”, 2 „wstrzymujące się”.  



3 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami, który został 

przyjęty 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XIII/20 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 17 listopada 2020 r. 

Wyniki głosowania: 12 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym.  

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5. 

          Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na 2021 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Skarg, wniosków i petycji na 2021 rok.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Budżetu i gospodarki komunalnej na 2021 rok.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
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Ad 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Oświaty i spraw społecznych na 2021 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 10. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy 

Komisji Turystyki, kultury i ochrony środowiska na 2021 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ogłoszono przerwę. 

Wznowiono obrady. 

 

Ad 11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Strategii Rozwoju Gminy Bobrowice 

z horyzontem czasowym do 2025 roku. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  

 

Ad 12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa 

Krzystkowice o uznanie lasów za ochronne położonych na terenie gminy Bobrowice  

i będących w zarządzie Nadleśnictwa Krzystkowice. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 15 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  

 

Ad 13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobrowice  

w 2021 roku. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.   

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że Wójt miał ustalić z czego wynika obniżenie środków 

na ten rok i ewentualnie je  przywrócić do poprzedniego stanu. 

Wójt przedstawił, jakie zadania wynikają z planu na 2021 r., a jakie były zrealizowane w roku 

2020 oraz przedstawił jak wyglądały wydatki w latach poprzednich.  
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Radny wyjaśnił, że porównywał koszty leczenia dzikich zwierząt i utylizacji padłych 

zwierząt, a nie samego leczenia wszystkich zwierząt. Następnie zapytał dlaczego dość 

znacznie obniża się kwotę względem poprzedniego roku. 

Wójt wyjaśnił, że kwota na padłe zwierzęta została zwiększona, a zmniejszona została kwota 

na leczenie rannych zwierząt i zmniejszenie wynika z tego, że są to zdarzenia sporadyczne  

i środki na ten rok są wystarczające. 

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał dlaczego nie wprowadzimy programu darmowego czipowania 

zwierząt, żeby ograniczyć bezdomność zwierząt i znajdować właścicieli zwierząt. 

Wójt uznał, że jest to dobry pomysł, jednak na ten czas skupił się na ograniczeniach poprzez 

sterylizację i kastrację. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że jest mu przykro, że zmniejsza się kwotę i nie rozszerza 

działań. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 2 „przeciw”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  

 

Ad 14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Gminy Bobrowice na lata 2020-2023. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 „przeciw”,  

1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 15. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany programu współpracy Gminy 

Bobrowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2021 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 16. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyłączenie z trybu 

przetargowego budynku nr 23 w Bobrowicach. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.   

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał od kiedy wchodzi nowy podmiot świadczący usługi 

zdrowotne. 

Wójt wyjaśnił, że od lutego, ponieważ jeszcze w styczniu trwają formalności. 

Radny Lucjan Tracz zapytał czy to będzie początek czy koniec lutego. 

Wójt wyjaśnił, że początek. Dodał, że na początek lekarz będzie świadczył usługi raz  

w tygodniu, natomiast pielęgniarka pięć dni w tygodniu. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał do kogo należy sprzęt znajdujący się w ośrodku zdrowia. 
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Wójt wyjaśnił, że gmina rozliczyła się już z poprzednim podmiotem i wszystko co obecnie 

znajduje się w ośrodku jest własnością gminy. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 17. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Strużce.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 18. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania 

nauczycieli w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Bobrowice.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.   

Radny Lucjan Tracz poinformował, że wnioskował na posiedzeniu komisji o pisma 

potwierdzające uzgodnienia zmiany regulaminu ze związkami zawodowymi, ale jeszcze 

niczego nie otrzymał. 

Sekretarz wyjaśniła, że dokumentacja jest przygotowywana i zostanie przesłana. Dodała, że 

związki uzgodniły projekt uchwały pozytywnie. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.                             

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 
Ad 19. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających  

z upływem roku budżetowego 2020.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.   

Skarbnik poinformowała, że nastąpiła zmiana w załącznikach, ponieważ sytuacja do końca 

była zmienna i zostały podpisane kolejne aneksy. Pojawił się nowy wydatek niewygasający 

związany z umową dotyczącą analizy ryzyka dla ujęć wody w Dychowie, Bronkowie, 

Bobrowicach i Przychowie na kwotę 101.773,50 zł. Łączna kwota wydatków 

niewygasających wynosi 925.508,42 zł. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.                             

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 
Ad 20. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2020.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 13 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”.   
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 
Ad 21. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 2 „przeciw”.   

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 
Ad 22. 
Przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

Projekt uchwały budżetowej przedstawiła Skarbnik. 

Projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad 23. 
Przedstawienie opinii komisji stałych Rady Gminy  o projekcie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący poszczególnych komisji odczytali opinie w sprawie przedstawionego 

projektu uchwały budżetowej na rok 2021: 

 

1. Komisja Rewizyjna – opinia pozytywna  

(głosowanie: 4 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”).  

2. Komisja Oświaty i spraw społecznych – opinia pozytywna  

(głosowanie: 4 „za”, 2 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”). 

3. Komisja Budżetu i gospodarki komunalnej – opinia pozytywna  

(głosowanie: 6 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

4. Komisja Skarg, wniosków i petycji – nie zajęła stanowiska  

(głosowanie: 2 „za”, 2 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”). 

5. Komisja Turystyki, kultury i ochrony środowiska – opinia pozytywna 

(głosowanie: 3 „za”, 1 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

 

Opinie stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad 24. 
Odczytanie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

Skarbnik odczytała uchwałę Nr 687/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 grudnia 2020 r.  w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Bobrowice na 2021 rok wraz  

z uzasadnieniem (opinia pozytywna). 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad 25. 

Przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie wniosków zawartych w opiniach komisji 

dotyczących projektu uchwały budżetowej. 

Wójt poinformował, że w opiniach komisji nie zgłoszono wniosków. 
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Ad 26. 
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 
 

Radny Marcin Jagodziński złożył wniosek do projektu uchwały budżetowej na 2021 r.  

w sprawie przeniesienia środków z Działu 957 – Nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 50.000 

zł do działów: 

 Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona p.poż na zakup wyciągów spalin  

w garażach OSP Bobrowice i OSP Strużka 30.000 zł  

 Dział 921 Dotacja celowana na finansowanie konserwacji i ochronę zabytków 20.000 

zł na cele parafii w Bobrowicach – remont kościoła w Tarnawie. 

 

Następnie radny uzasadniał wnioski tym, że w przyszłym roku na pewno w budżecie pojawią 

się oszczędności, a realizacja wniosków nie spowoduje zakłóceń w wykonywaniu zadań 

zaplanowanych w projekcie budżetu. Strażacy potrzebują tych środków i trzeba ich 

wspomagać. Zadaniem gminy jest również dbanie o zabytki. Kościół w Tarnawie Kr. jest  

z XVIII w. i mieszkańcy nie są wstanie sami go wyremontować.   
 

Radny Krzysztof Wiktorski złożył wnioski:  
1. Remont poręczy mostka na rzeczce młynówka na wysokości placu targowego –  

5.000 zł 

2. Projekt i realizacja chodnika wraz z miejscem parkingowym przy cmentarzu  

w Bobrowicach na odcinku od numeru 124 kk 122B (parking 1500m2 x 140zł = 

250.000 zł) 

3. Rewitalizacja miejscowości Bobrowice Etap I – przywrócenie nasadzeń lipowych – 

10.000 zł + częściowa robocizna ZDP zgodnie z wnioskiem do budżetu i interpelacją. 

4. Rewitalizacja miejscowości Bobrowice Etap II – projekt placu targowego – 20.000 zł. 

5. Rozszerzenie zakresu dotyczącego projektu drogi w miejscowości Bobrowice od 

świetlicy wiejskiej do skrzyżowania z DW 287 o realizację Etap I od numeru 73 kk 

100A – powierzchnia około 1600m2 x 140 = 300.000 zł. Pozostałe działania zgodnie  

z wnioskiem do budżetu i interpelacją. 

6. Remont drogi powiatowej  miejscowości Bobrowice od skrzyżowania przy cmentarzu 

kk Chojnowo do granicy miejscowości - zgodnie z wnioskiem do budżetu  

i interpelacją – powierzchnia około 1800m2 x 150 = 270.000 zł. 

7. Wykonanie utwardzenia podjazdów w m. Bobrowice dla numerów domów od 103 do 

112A 7 podjazdów + 7 chodników – robocizna (materiał ZDP) – 7 x 2,5m x 3m + 7 x 

2,5m x 1,2m = ok 80m2 x 120 zł  = 10.000 zł. 

8. Modernizacja pobocza drogi gminnej wzdłuż DW 2787 przy wjeździe do cmentarza  

w celu odprowadzenia wód opadowych do rowu – 15.000 zł. 

9. Przeprowadzenie kampanii ulotkowej nt. edukacji segregowania śmieci.  

a. I kampania ogólna gminna – podstawy segregacji – 2500 zł (projekt, wydruk  

i dystrybucja (poczta)) 

b. II kampania – Tędy płyną nasze śmieci – banery + ulotka edukacyjna dla 

mieszkańców Bobrowic zamieszkałych wzdłuż rzeczki młynówka – 2.000 zł 

10. Wsparcie finansowe dla przebudowy pobocza drogi powiatowej w m. Bobrowice od 

numeru – 3 do 18 – zabudowa miejsc postoju – zgodnie z interpelacjami i wnioskami 

do budżetu – robocizna 30.000 zł (materiał z odzysku lub ZDP) 

11. Wsparcie dla wniosków na odbudowę zabytków na terenie Gminy Bobrowice – 

30.000 zł. 
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Następnie radny uzasadniał wnioski: 

1. Celem jest zwiększenie bezpieczeństwa na mostku dla dzieci chodzących do szkoły. 

2. Konieczne jest wykonanie parkingu i chodnika wzdłuż cmentarza w Bobrowicach. 

3. Temat nasadzenia lip był dyskutowany na zebraniach sołeckich, gdzie Wójt 

zadeklarował, że wydzieli na ten cel środki w budżecie. Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych widział możliwości realizacji tego zadania. 

4. Plac targowy wymaga zagospodarowania. 

5. Wniosek dotyczy uliczki w Bobrowicach od pomnika w kierunku sklepu Dino. 

Odzyskany materiał można sprzedać, a środki zainwestować w drogę. 

6. Wniosek dotyczy remontu odcinka drogi powiatowej w kierunku Chojnowa od krzyża 

do granicy miejscowości. Wniosek o partycypowanie w kosztach wspólnie                   

z powiatem. 

7. Chodnik wzdłuż drogi powiatowej w kierunku Chojnowa został wykonany przez 

powiat. Inwestycja nie została dokończona, ponieważ nie wykonano podjazdów do  

7 posesji. 

8. Modernizacja pobocza wzdłuż drogi przy wjeździe na cmentarz wzdłuż drogi 

wojewódzkiej. Trzeba wykonać odpływ wód opadowych. 

9. Wniosek dotyczy kampanii ulotkowej dla mieszkańców z powodu pojawiających się 

śmieci w lesie oraz w rzece młynówka.  

10. Wniosek dotyczy przebudowanie drogi powiatowej w m. Bobrowice. Należy  

zlikwidować problem z parkowaniem przy posesjach od nr 3 do 18, żeby uniknąć 

mandatów. 

11. Wniosek na odbudowę zabytków składany jest dlatego, że w poprzednim roku środki 

na te cele zostały zmniejszone. Należy zrekompensować to tym, którzy starają się 

dbać o zabytki, żebyśmy nie musieli się wstydzić.  

 

Radny Łukasz Dudzic podziękował radnym za złożone wnioski. Dodał, że popiera te wnioski, 

ponieważ radni od dwóch lat składają wnioski i interpelacje i nie są one przez Wójta 

uwzględniane. 

 

Przewodniczący oznajmił, że to nie jest dobry moment na składanie wniosków do budżetu, 

który został pozytywnie zaopiniowany przez RIO oraz komisje. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że nie wierzy, że 3 mln zł zostanie w przyszłym roku 

wydane na inwestycję budowy przedszkola bez dofinansowania. Obecnie kwota jest 

szacowana, a dokładnie będzie znana dopiero po przetargach. Następnie radny zaapelował do 

Wójta o pozyskanie środków zewnętrznych na ten cel.  Dodał, że priorytetem w naszej gminie 

jest rozbudowa sieci kanalizacyjnej. 

 

Skarbnik poinformowała, że to jest zły moment, żeby w tym momencie przewrócić 

zaopiniowany pozytywnie budżet. Zaproponowała przełożenie dyskusji nad wnioskami na 

przyszły rok i zaapelowała o rozsądek i rozwagę. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że jego wniosek nie zakłóci budżetu. 

Skarbnik wyjaśniała temat nadwyżki budżetowej. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał dlaczego zostały okrojone środki na remont zabytków  

z 50.000 zł na 30.000 zł. 
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Przewodniczący Łukasz Kamerduła zapytał czy wnioski radnych mogą mieć wpływ na 

uchwalony przed momentem WPF. 

Skarbnik wyjaśniła, że w WPF jest zadanie budowy przedszkola z którego radny Krzysztof 

Wiktorski proponuje przesunięcia, a to wszystko zmienia. 

 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że również składał wniosek o zwiększenie kwoty na 

ochronę zabytków, który nie został uwzględniony. Następnie zapytał, który wniosek będzie 

głosowany jako pierwszy, wniosek radnego Marcina Jagodzińskiego o 20.000 zł na zabytki 

czy wniosek radnego Krzysztofa Wiktorskiego o 30.000 zł. 

Sekretarz wyjaśniła, że wniosek radnego Marcina Jagodzińskiego składa się z dwóch 

wniosków i będzie głosowany w całości. Radny może wycofać wniosek bądź zwiększyć 

kwotę do tej którą proponuje radny Wiktorski. 

Radny Marcin Jagodziński zmienił treść wniosku na remont zabytków z 20.000 zł na 30.000 

zł. 

 

Radny Krzysztof Wiktorski wyjaśnił, że jego wniosek jest tytułem rekompensaty za utraconą 

dotacje na zabytki w tym i poprzednim roku i jest on osobnym wnioskiem. 

 

Ogłoszono przerwę w celu wprowadzenia wniosków, następnie wznowiono obrady. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że wniosek radnego Marcina Jagodzińskiego nie może być formalnie 

rozpatrzony, ponieważ w budżecie nie ma działu 957 i nie może z tego działu przesunąć 

środków.  

Wójt oznajmił, że nie jest przeciwnikiem tego, żeby zwiększyć dotację na zabytki, ale nie jest 

zwolennikiem tego żeby to robić w tej chwili. 

 

Radny Marcin Jagodziński skorygował swój wniosek i zaproponował przesuniecie środków  

z działu 80104 przedszkola tj. z tego samego działu co radny Krzysztof Wiktorski. 

Skarbnik dodała, że to zadanie jest w Wieloletniej Prognozie Finansowej, która została już 

przyjęta. 

Radny Krzysztof Wiktorski zaproponował, żeby na kolejną sesję wprowadzić do porządku 

obrad zmianę WPF. 

 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że jest źle ustalony porządek sesji i najpierw powinno się 

głosować nad uchwałą budżetową, a następnie nad Wieloletnią Prognozą Finansową.  

Sekretarz wyjaśniła, że kolejność wynika z przepisów ustawy o finansach publicznych, a 

dokładnie z art. 230 ust. 6. 

 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że również wnioskował o zmianę kolejności głosowania 

WPF i zmian do budżetu. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie złożone wnioski: 

1. Głosowanie wniosku radnego Marcina Jagodzińskiego. 

Wyniki głosowania: 9 „za”, 6 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

 

Odnośnie wcześniejszego stwierdzenia radnego Marcina Jagodzińskiego, że gmina nie 

pozyskuje środków Wójt poinformował, że na inwestycję budowy przedszkola pozyskano 

środki z Programu Maluch + oraz złożono wniosek o dofinansowanie z Funduszu Inwestycji 

Lokalnych. 
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Skarbnik przedstawiła informację jakie środki pozyskano przez ostatnie dwa lata: Fundusz 

Inwestycji Lokalnych 1.932.511,00 zł, Program Maluch + 660.000 zł, Fundusz Dróg 

Samorządowych 372.805,00 zł, PROW ponad 1.900.000,00 zł. 

 

Wójt zaapelował do radnych rozwagę podczas głosowania nad wnioskami radnych,  

a następnie ustosunkowywał się do wniosków. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie złożone wnioski: 

1. Głosowanie wniosku nr 1 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Radny zmienił kwotę wniosku na 12.300 zł. 

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

2. Głosowanie wniosku nr 2 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

3. Głosowanie wniosku nr 3 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

4. Głosowanie wniosku nr 4 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

5. Głosowanie wniosku nr 5 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

6. Głosowanie wniosku nr 6 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

7. Głosowanie wniosku nr 7 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

8. Głosowanie wniosku nr 8 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

9. Głosowanie wniosku nr 9 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 9 „za”, 6 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

10. Głosowanie wniosku nr 10 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

11. Głosowanie wniosku nr 11 radnego Krzysztofa Wiktorskiego.  

Wyniki głosowania: 8 „za”, 7 „przeciw” – wniosek przyjęty. 

 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  

 

Ad 27. 
Głosowanie uchwały budżetowej. 

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał o autopoprawkę do budżetu.  

Wójt wyjaśnił, że zmiana została wprowadzona do uchwały budżetowej.  

 

Ogłoszono 10 minut przerwy następnie wznowiono obrady. 

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał czy w projekcie budżetu na 2021 r. uwzględniono remont 

poddasza w budynku apteki. 

Wójt poinformował, że nie uwzględniono. 

Radny złożył wniosek o zabezpieczenie środków na remont poddasza w budynku apteki. 

 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że gmina jest administratorem apteki i nie dopuszczalnym jest, 

że obiekt nie jest dostosowany do warunków pracy. 
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Wójt wyjaśnił, że w aptece są zapewnione warunki pracy zgodnie z wymogami, natomiast 

poddasze jest częścią oddzielną.  

 

Radny Marek Piechowiak złożył wniosek o przesunięcie środków w kwocie 800.000 zł na 

projekt i budowę kanalizacji dolnego Dychowa. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie złożone wnioski: 

1. Głosowanie wniosku radnego Łukasza Dudzica. 

Wyniki głosowania: 7 „za”, 8 „przeciw” – wniosek odrzucony. 

2. Głosowanie wniosku radnego Marka Piechowiaka.  

Wyniki głosowania: 4 „za”, 10 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się” – wniosek odrzucony. 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”, 4 „wstrzymujące 

się”.   

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  

 

Ad 28. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że na posiedzeniu komisji zaproponował, aby 

przedstawić nową Skarbnik na sesji. 

Wójt wyjaśnił, że z racji wykonywanych obowiązków Pani Małgorzata Bednarz nie mogła 

uczestniczyć w obradach dzisiejszej sesji. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 3 „przeciw”,  

1 „wstrzymującym się”.   

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  

 

Ad 29. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Wójt i Skarbnik podziękowali sobie za współpracę. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 4 „przeciw”,  

1 „wstrzymującym się”.   

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 15 radnych.  

 
Ad 30. 
Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w dniu dzisiejszym nie wpłynęły żadne interpelacje.  

 

Ad 31. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Radny Marcin Jagodziński poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na swoją interpelację. 
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Wójt wyjaśnił, że pracownik przebywał na długim zwolnieniu. W najbliższym czasie radny 

otrzyma odpowiedź.  

 

Ad 32. 

Wolne wnioski i informacje. 

Radna Iwona Szajek poruszyła temat z września o zakupie pojedynczych ławek do szkoły  

oraz złożonej interpelacji w sprawie oświetlenia.  
Wójt wyjaśnił, że ławki zostały już zakupione, natomiast w sprawie oświetlenia miał zostać 

wysłany elektryk. 
 

Radny Lucjan Tracz zapytał o uchwałę z 2007 r. dotyczącą pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli. Wyjaśniał, że jest ona oparta tylko na Karcie Nauczyciela, w której nie ma 

takiego słowa jak opieka czy pomoc zdrowotna. Radny zadał pytanie na podstawie jakiego 

dokumentu to zostało stworzone. Zgodnie z przepisami fundusz przydzielany jest Wójta  

i powołaną przez niego komisję, a w uchwale jest mowa, że każda szkoła ma taką komisję. 

Zapytał również jaka kwota przeznaczona jest na fundusz. 
 

Sekretarz wyjaśniła, że uchwała jest zgodna ze stanem prawnym. Corocznie w budżecie 

gminy są przeznaczane środki w wysokości zawartej w uchwale. Funduszem tym dysponują 

szkoły. Dodała, że urząd przyjrzy się uchwale w kwestii jej nowelizacji. 
 

Radny Andrzej Grudziński zadał pytanie o mieszkańców budynku gminnego w Dychowie, 

który uległ pożarowi. 
Wójt poinformował, że mieszkańcy zostali przeniesieni do innego lokalu, gdzie są dowożone 

zakupy i ciepłe posiłki. Odnośnie budynku będzie wykonana ekspertyza oceniająca jego stan. 
 

Radny Lucjan Tracz poruszył temat braku autobusu dowożącego dzieci do szkoły  

z miejscowości Kołatka. 
Wójt wyjaśnił, że stanowisko PKS nadal się nie zmieniło, ponieważ występuje problem  

z zawracaniem autobusu. 
 

Radny Krzysztof Wiktorski podziękował tym, którzy poparli jego wnioski i zaznaczył, że te 

drobne wnioski też są ważne. 
Wójt odniósł się, żeby nie zgłaszać wniosków na ostatnią chwilę. 
 

Rozmawiano na temat nie realizowania przez Wójta wniosków radnych oraz nie 

konsultowania spraw z radnymi. 
 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o zainteresowanie się remontem drogi dla 

rolników w Bobrowicach. 
 

Radny Łukasz Dudzic i radna Anna Hałupka poruszyli temat wykonania poddasza w budynku 

apteki. 
Radna Anna Hałupka zapytała również czy będą konsultacje z mieszkańcami Dachowa i 

Barłogów w sprawie budowy oczyszczalni ścieków. 
Wójt wyjaśnił, że będą zebrania z mieszkańcami. 
 

Radny Łukasz Dudzic poruszył temat  Stowarzyszenia Klubu Seniora, które miało powstać. 
Wójt wyjaśnił, że stowarzyszenie zostało zarejestrowane w sądzie i wybrano zarząd. Nie wie 

jakie zapadły dalsze decyzje. 
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Radna Janina Łukaszewicz przedstawiła skład zarządu stowarzyszenia. 
 

 

Ad 33. 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 14:20. Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 
Ewelina Roszak                                                                          Łukasz Kamerduła 


